
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Gawłowskiego 

na 13. posiedzeniu Senatu 

w dniu 2 lipca 2020 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

W związku z prośbą o interwencję skierowaną do mnie przez zarząd i członków Stowarzyszenia Importe-

rów Ryb zwracam się do Pana Premiera z wnioskiem o spowodowanie wyrównania szans importerów ryb 

i produktów rybołówstwa i akwakultury należących do grupy MŚP na skorzystanie z rządowego wsparcia 

w ramach Programu Tarczy Antykryzysowej na takim samym poziomie, jaki został przygotowany dla innych 

podmiotów, tj. zniesienie niesprawiedliwego i niczym nieuzasadnionego ograniczenia wsparcia do kwoty 

120 tysięcy euro. 

Przedsiębiorstwa handlowe zajmujące się importem i dystrybucją produktów rybołówstwa i akwakultury 

dostarczają blisko 95% zapotrzebowania polskiego rynku na te produkty, w tym ponad 85% (po odliczeniu 

dostaw krajowych) z prawie 1 miliona ton rybnego surowca przetwarzanego rocznie przez polski przemysł 

przetwórstwa rybnego. Podmioty te utrzymują kilkanaście tysięcy miejsc pracy, a w związku z pandemią 

koronawirusa znalazły się w bardzo trudnej sytuacji ekonomicznej z powodu drastycznego spadku sprzedaży, 

szacowanego na poziomie 60–95%, jeśli chodzi o marzec i kwiecień 2020 r. Na dodatek nie widać szans na 

poprawę sytuacji w perspektywie co najmniej kilku najbliższych miesięcy. 

W związku z powyższym zwracam się z prośbą o wyjaśnienie, dlaczego działalność importerów ryb jest 

traktowana gorzej niż działalność importerów, np. tekstyliów czy AGD, których limit 120 tysięcy euro nie 

dotyczy. 
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